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POLITIKERSPØRGSMÅL 
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Stillet af: Kenneth Kristensen Berth (O) 

Besvarelse udsendt den: 11. april 2012 

 

 

Spørgsmål: 

Det bedes oplyst, hvor samarbejdsudvalget for almen praksis på sit møde den 22. 

marts 2012 har besluttet at placere den ekstra lægekapacitet, som man åbenbart beslut-

tede at udvide med på et møde den 1. oktober 2011. Det bedes samtidig oplyst, hvor-

for Regionsrådet den 31. januar 2012 behandlede et orienteringspunkt med en indstil-

ling fra samarbejdsudvalget for almen praksis, der gik ud på, at der ikke var behov for 

at udvide lægekapaciteten i 2012, når samarbejdsudvalget på et møde den 1. oktober 

2011 rent faktisk har besluttet at udvide lægekapaciteten på grund af lægedæknings-

problemer på Vestegnen? 

 

 

Svar: 

På baggrund af lægedækningsberegningen for 2010 har bl.a. en kapacitet i Glostrup 

Kommune, to i Albertslund Kommune og en i Ishøj Kommune været i opslag. Disse 

kapaciteter blev hverken tildelt etablerede læger i områderne eller nye læger efter op-

slag, men indgik fortsat i regionens samlede kapacitet gældende frem til april 2012.  

 

På mødet den 22. november 2011 i samarbejdsudvalget søgte en praksis i Vallensbæk 

Kommune om en ledig kapacitet. Samarbejdsudvalget besluttede at genopslå en ledig 

kapacitet på vestegnen, da der nu var interesse for en sådan i et område, hvor der er 

rekrutteringsproblemer. Efter opslag og sagsbehandling kunne en indstilling forelæg-

ges samarbejdsudvalget den 22. marts. 

 

På mødet 22. november 2011 blev udvalget forelagt for lægedækningsberegningen for 

2012, som viste, at der ikke var behov for yderligere kapaciteter i Region Hovedsta-

den. Samarbejdsudvalgets medlemmer besluttede derfor at fastholde kapaciteten fra 

lægedækningsberegningen fra 2010, idet ekstraordinære situationer dog skulle kunne 

behandles efterfølgende.  

 

Orienteringspunktet på Regionsrådets møde den 31. januar 2012 omhandlede således 

lægedækningsberegningen gældende for perioden 1. april 2012 – 1. april 2013.  
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Spørgsmål: 

1: Hvordan kan det være, at lægerne i Vallensbæk har bedyret, at de kan tage imod 

16.000 patienter, når det fremgår af Vallensbæk Kommunes hjemmeside, at der er 

lukket for tilgang hos 7 ud af 9 læger i kommunen? 

Se nedenstående link: http://www.vallensbaek.dk/Page-351.aspx 

 

2: Det bedes oplyst, hvor samarbejdsudvalget for almen praksis på sit møde den 22. 

marts 2012 har besluttet at placere den ekstra lægekapacitet, som man åbenbart beslut-

tede at udvide med på et møde den 1. oktober 2011. Det bedes samtidig oplyst, hvor-

for Regionsrådet den 31. januar 2012 behandlede et orienteringspunkt med en indstil-

ling fra samarbejdsudvalget for almen praksis, der gik ud på, at der ikke var behov for 

at udvide lægekapaciteten i 2012, når samarbejdsudvalget på et møde den 1. oktober 

2011 rent faktisk har besluttet at udvide lægekapaciteten på grund af lægedæknings-

problemer på Vestegnen? 

 

Svar: 

Lægedækningsberegning for 2012 er udformet efter helt nye retningslinjer i overens-

komsten, hvor antallet af nye kapaciteter ikke længere beregnes ud fra tilvæksten i be-

folkningen, men med baggrund i lægernes egen vurdering af hvor mange patienter, de 

kan passe. 

 

Lægerne i Vallensbæk har angivet at kunne passe i alt 16.785 patienter, mod det til-

meldte antal på 14.176. Der er således en fri kapacitet på 2.609. Om det er et realistisk 

billede, er vanskeligt at vurdere, men det er sådan overenskomsten tilsiger, at vi skal 

beregne fremover. 

 

Regionsrådets behandling den 31. januar 2012 vedrører perioden fremadrettet fra april 

2012 til april 2013, medens tildelingen i marts skete på baggrund af en tidligere be-

slutning baseret på behovet for 2010. 

 

Samarbejdsudvalget besluttede at placere den ledige kapacitet i Vallensbæk.   

 

Der er ikke flere ledige kapaciteter på Vestegnen.  

 

Administrationen skal beklage, at de tidligere svar var vanskelige at forstå og håber at 

have rettet op på det nu. 

 


